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Hebt u vragen, dan kunt u terecht bij een van onze actieve leden
op onderstaande adressen.

Erik Bruijn (voorzitter) Gerard Huiskamp

Ton Overtoom Rudy van Vliet
(secretaris/penningmeester)

Henk van der Zanden

alphenaandenrijn@�etsersbond.nl

Onderafdeling Kaag en Braassem

Paul van Buul Hans Gaarman

Piet Klein Willem Zandvliet

Cor van Zeil

kaagenbraassem@�etsersbond.nl

Mocht u tijd over hebben en u wilt ons komen helpen,
meld u dan aan als actief lid.
Dan kunnen we meer doen voor �etsers die meer willen.

Kijk ook eens op:

www.�etsersbond.nl/alphenaandenrijn
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Fietsbrug Aarkanaal

Tussen de Nieuwkoopseweg en de Burgemeester Bruins Slotsingel in Alphen
aan den Rijn wordt een �etsbrug over het Aarkanaal aangelegd.Sinds eind
september is er (eindelijk) weer een beetje beweging op de bouwplaats voor
deze brug. De heipalen waar de pijlers van de brug op moeten gaan rus-
ten, zijn in de grond geslagen. Stapje voor stapje komt zo deze belangrijke
aanvulling op het �etsroutenetwerk in onze afdeling dichterbij.

De koppen van de heipalen steken nog boven de grond uit, aan de oostzijde
van het Aarkanaal.

Programma Fietshart

In de gemeente Alphen aan den Rijn is het niet slecht �etsen maar het kan
veel beter.

Op 4 oktober besprak de Raadscommissie Ruimtelijk en Economisch Do-
mein het Programma Fietshart. Naar aanleiding van de ambities uit het
coalitieakkoord heeft de gemeente daarom nieuw �etsbeleidopgesteld: het
Programma Fietshart 2030. Het Programma Fietshart volgt hetProgramma
Fiets 2019-2022 op. Het doel van het nieuwe programma is om de ambitie
om d�e �etsgemeente van Holland te worden kracht bij te zetten.

Het nieuwe �etsbeleid beschrijft ambities en benoemt maatregelen langs
drie actielijnen:

1. Het �etsnetwerk, bijvoorbeeld de aanleg en verbetering van (door)�ets-
paden en recreatieve routes

2. Fietsparkeren, bijvoorbeeld veilige en aantrekkelijke�etsparkeervoor-
zieningen bij stations en centrumgebieden
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3. Stimulering, bijvoorbeeld �etsstimulering voor verschillende doelgroe-
pen en de campagne Fietshart.

Er is door ons ingesproken bij de commissievergadering met de volgende
woorden:

\Wij zijn uiteraard positief over de ambities die verwoord worden in het
programma. We hopen dat we over een aantal jaren kunnen zeggen dat er
grote stappen zijn gezet. En niet alleen grote stappen maar ook kleine prak-
tische maatregelen die tot een beter en veiliger �etsklimaat kunnen leiden.
Wel wil ik er op wijzen
� dat sinds de laatste �etsnota onze knelpuntenlijst niet veel korter is gewor-
den en dat dus meer aandacht moet worden gegeven aan het oplossen van
die knelpunten.
� dat er wat ons betreft de laatste jaren te weinig overleg met de gemeente
is geweest en nog steeds is. Dit is toch wel strijdig met de participatie waar
onze gemeente steeds over spreekt, waarbij wij wel in de goedeintenties van
de wethouder geloven.
� dat met de door�etsroutes tempo moet worden gemaakt, want devoorbe-
reiding kost tot nu toe wel erg veel tijd.
� dat het verbeteren van de infra voor �etsers veel goedkoper is dan het
verbeteren van auto-infra. Dus als er bezuinigd moet wordendan levert
bezuinigen op auto-infra veel meer op en kan de �ets-infra ontzien worden.
Zonder voldoende middelen voor het uitvoeren van de plannenverdwijnt het
Programma Fietshart anders in de la. Fietsers �etsen wel lekker op asfalt,
op papier lukt dat niet.
� en dat de �etsers in de voorrang moeten bij het Raoul Wallenburgplein.
Wij roepen de Raad op om hiertoe te besluiten.

Wij hebben nog een ink aantal praktische voorstellen die webinnenkort
willen bespreken met de medewerkers van de gemeente. Wij horen graag hoe
we met de medewerkers van de gemeente in gesprek kunnen komen."

Veel leden van de Raadscommissie spraken zich uit v�o�or voorrang voor de
�etsers op het Raoul Wallenburgplein. Dus wie weet gaat het daar toch een
keer van komen.

Daarnaast was er veel aandacht voor de �etsrotondes in de kern Alphen.
De algemene mening was dat die weg moesten en dat is uiteraardeen goede
zaak voor de �etsers.

De Raadscommissie stemde in met het plan.
Wij gaan het te voeren beleid kritisch volgen en hopen op een goed overleg

met de gemeente in de komende jaren.

Gerard Huiskamp
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De bezorging van de PedaalRidder wordt verzorgd door

Automatische stalling

Er was al jaren sprake van, maar nu is het toch gebeurd: de bewaakte �et-
senstalling op NS station Alphen aan den Rijn is geautomatiseerd. Je wordt
niet meer geholpen door een mens, maar er zijn poortjes aangebracht die je
met je OV-chipkaart kunt openen. Een voordeel: als je je �ets binnen 24 uur
weer ophaalt, hoef je niet te betalen. Anders betaal je (slechts) e 0,55 per
dag.

Inchecken bij de poortjes met je OV-chipkaart.

In het verleden (we spreken 2007) hebben we ons als Fietserbond verzet
tegen de plannen voor automatisering van de stalling. We maakten ons zorgen
over de gebruiksvriendelijkheid van de poortjes, en de sociale veiligheid.
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De poortjes die destijds elders in het land in gebruik waren,waren feite-
lijk draaideuren. De huidige klapdeuren zijn een stuk �jnerin het gebruik.
Doordat de stalling royaal verlicht is, hoeft er niet per se een gevoel van
onveiligheid te ontstaan. We hopen dat dat in de praktijk ookzo door de
�etsers ervaren wordt en blijft worden.

De hoop bestaat dat de omzetting naar een 24-uur-gratis stalling zal leiden
tot een hoger gebruik. Kort voor de verandering telden we bijvoorbeeld
ongeveer 300 �etsen in de stalling, terwijl er ongeveer 1150 rekken zijn. Drie
weken na de verandering was het aantal �etsen globaal hetzelfde. Misschien
is nog niet bij alle �etsers bekend dat de stalling gratis is.Dit is ook niet
heel opvallend aangegeven bij de stalling.

We hebben nog wel enkele vragen over de nieuwe `Zelf Service Fietsenstal-
ling' (ZSF). Er is bijvoorbeeld geen alternatieve (nood-)uitgang. Ook is het
de vraag hoe veilig je dure �ets werkelijk staat in de stalling: als dief kun je
bijvoorbeeld met een anonieme OV-chipkaart de stalling binnenkomen, om
even een mooie �ets uit te zoeken. We hebben contact gezocht met NS om
antwoord op onze vragen te krijgen. Op het moment van schrijven heeft NS
nog niet gereageerd.

Chaotische overgangsperiode

De afgelopen maanden zijn de automatische poortjes in de stalling aange-
bracht, achter de bestaande nooduitgang. In de tussentijd was er nog gewoon
een stallingsmedewerker, en kon je via de `normale' ingang gebruik maken van
de stalling.

Op woensdag 13 september gaven de werkzaameheden aan de poortjes
kennelijk zoveel geluidsoverlast, dat mensen geen gebruikmochten maken
van de stalling. Een gebruiker van een elektrische �ets, diemet de trein naar
Leiden wilde, moest haar dure rijwiel 's ochtends van armoe in de Fietsappel
zetten. Resultaat 's avonds: �ets gestolen. Daar stond ze dan met haar
jaarabonnement op de stalling. De verzekering betaalt, maar ondertussen
was NS wel heel erg in gebreke gebleven.

Andere gebruikers, die juist 's ochtends met de trein op station Alphen
arriveerden, konden hun �ets deze dag niet uit de stalling halen, en moesten
op zoek naar alternatief vervoer om hun bestemming in Alphen te bereiken.

Een dag later, donderdag 14 september, kon de stalling wel weer gebruikt
worden. Er was geen personeel meer, maar de poortjes konden ook niet ge-
bruikt worden: die zaten namelijk nog verstopt achter de oude nooduitgang,
en die zat dicht. Gelukkig was de oude, normale ingang wel open, zodat
je (alvast gratis!) je �ets toch binnen kon zetten. Hopelijk hebben dieven

6



geen gebruik gemaakt van deze buitenkans om zonder toezichteen �ets uit
te zoeken. Hoe dan ook leidde de situatie tot verwarring bij gebruikers: als
ik mijn �ets binnenzet, kan ik hem dan vanavond wel weer ophalen, of zit de
deur dan op slot?

Poortjes achter de nooduitgang.

Opnieuw een dag later, vrijdag 15 september, was er weer een medewerker
in de stalling om de gebruikers te ontvangen. Op maandag 18 september
werden de automatische poortjes alsnog in gebruik genomen:de deuren van
de oude nooduitgang staan nu open, zodat de poortjes daadwerkelijk te be-
reiken zijn.

Rudy

De Fietsersbond: voor al uw groenonderhoud

De laatste jaren laat het onderhoud van bomen, struiken en ander gewas
naast de �etspaden in Alphen aan den Rijn te wensen over. In hetverleden
kwam de gemeente snel in actie als je een melding maakte van begroei•�ng die
over het �etspad hing, maar tegenwoordig is dat een stuk minder.

Afgelopen voorjaar constateerden we dat er vlak langs het �etspad in het
heempark Zegersloot Noord zelfs nieuwe kleine struikjes waren gepoot, mei-
doorns en andere soorten. Op zichzelf heb je van die kleine struikjes geen
last, maar kleine struikjes worden groot, en dan gaan ze overhet �etspad
hangen. Het pad, dat daar toch al niet zo breed is, wordt dan welerg smal.
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We maakten hier melding van bij de gemeente, maar veel verderdan een ont-
vangstbevestiging kwam het niet. Ook onze aankondiging datwe de struikjes
dan zelf wel zouden verwijderen leidde niet tot actie bij de gemeente.

Half oktober hebben we de daad bij het woord gevoegd: gewapendmet
een spa zijn we naar het heempark gegaan. Daar hebben we de struikjes die
het dichtst bij het �etspad stonden uit de grond gestoken, enze een stukje
verder van het �etspad gezet. Helemaal legaal was het misschien niet, maar
het gaat om het resultaat.

Fietsersbond in actie, met een van de verplaatste struikjes.

Door�etsroute Alphen-Gouda

Na een lange tijd van stilstand rond de voortgang van de door�etsroute
Alphen-Gouda lijkt nu een volgende stap te worden genomen.

De gemeente Alphen aan den Rijn heeft een voorstel gedaan aan de ge-
meenteraad voor een krediet van 300.000 Euro voor de voorbereiding van de
route. In de Raadscommissie Ruimtelijk en Economisch Domein van 4 okto-
ber werd met dit voorstel ingestemd.

Wij zijn uiteraard blij dat dit voorstel voor een voorbereidingskrediet is
aangenomen en we hopen dat er vanaf nu snel voortgang kan worden gemaakt
met de uitwerking en realisatie van de door�etsroute.

Het werd ook wel tijd!
In het voorjaar van 2019, dus meer dan 4 jaar geleden, werden wij uitge-

nodigd voor een overleg met de provincie over een door�etsroute Alphen -
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Gouda. Daaraan namen de betrokken gemeenten en de betrokkenafdelingen
van de Fietsersbond deel. Er is toen vervolgens een route nader uitgewerkt
en begin 2021 was de klus geklaard.

Zo lang speelt dit dus al.
Dus nu met gezwinde spoed verder werken aan de realisatie van de door-

�etsroute aub.
Maar. . . , dan moeten de gemeenteraden van Gouda en Waddinxveen na-

tuurlijk ook instemmen met het besteden van gemeentelijke middelen aldaar
aan de door�etsroute.

Gerard Huiskamp

Julianastraat

In de zomer is in gemeenteraad van Alphen aan den Rijn een initiatiefvoor-
stel aangenomen voor een onderzoek naar ontwikkeling van hetgebied Juli-
anastraat / Paradijslaan.

Wij hebben als Fietsersbond in de Raadscommissievergadering van 4 ok-
tober de volgende inspraak reactie gegeven:

De Fietsersbond is niet blind voor de overlast die wordt ervaren van �etsers
in het centrum van Alphen.

En ja, wij denken als Fietsersbond graag actief, positief en creatief mee.
En doen graag mee aan het door de raad gevraagde onderzoek naar het beter
en veiliger maken van �etsen in het centrum van Alphen.

Wij benadrukken dat handhaving van de regels van belang is. Waarom
worden brom�etsen toch gedoogd in de Julianastraat? Regelsmet betrekking
tot terrassen zijn er toch om na te leven? Hetzelfde geldt voor�etsen door
de van Mandersloostraat en autoverkeer buiten bezorgtijden in het centrum.

Nu kijken we naar het Raadsinitiatiefvoorstel over de Julianastraat en
Paradijslaan. De primaire reactie van de Fietsersbond is vanzelfsprekend:
als de �etser maar gewoon lekker door de Julianastraat kan blijven �etsen!

Fietsers zijn als water. Dat kiest de kortste weg.
Als Fietsersbond kijken we allereerst naar veiligheid. We zien dat de Para-

dijslaan nu onvoldoende veilig is voor �etsers door al het in- en uitparkerende
verkeer.

Wist u trouwens dat op de Paradijslaan het minst gebruikte stukje �etspad
van de gemeente Alphen ligt?

Het raadsinitiatief bekijken wij als Fietsersbond met een positieve blik.
Het kan een bijdrage zijn om de entree van het centrum, vanaf het station
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logisch en aantrekkelijk te maken. En veiliger.
We dromen en denken graag mee. Verhuizing van de Hoogvliet supermarkt

naar een veiliger locatie zien we graag.
Als we de Paradijslaan aantrekkelijk voor �etsers willen maken, dromen

we graag dat het gebouw naast de Adventskerk verdwenen is. Datje vanaf
de �ets weer naar het mooie glas in loodraam kan kijken. Om danvia de
Paradijslaan een kortere en veilige route naar het station te rijden.

Want �etsers zijn net als water, toch?
We kijken ook graag breder. Want ja, we zien ook dat �etsers zich nu

eenmaal en masse door de Julianastraat persen.
Fietsers kiezen nu voor de Julianastraat. Want ze willen snelop het station

zijn, of vice versa. Of van Kerk en Zanen naar de sportvelden. Of Ridderveld.
Het gaat om grote stromen �etsers.

Ja, het veiliger en beter maken van de Paradijslaan kan en zalbijdragen
aan minder �etsers door de Julianastraat. Maar wij denken aannog drie
andere maatregelen. Eenvoudige maatregelen. Quick wins.

De Swaenswijkbrug kan meer worden gebruikt voor �etsers van en naar
het station vanuit het centrum.

Laten we de route Vest naar station nemen. Via de Julianastraat is dit
1.12 km. Over de Swaenswijkbrug via de Toussaintstraat is ditnu 1.16 km.

Maatregel 1.
Laat de �etser op het Toussaintplein niet langer om�etsen omde parkeer-

plaats heen, maar rechtdoor. Dit scheelt zo 60 meter.

Doorsteek achter parkeerplaats Toussaintplein.

En dan is deze route zo maar korter!
Fietsers zijn als water.
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Ja, die brug blijft steil. Maar hij staat minder vaak open dande Alphense
brug.

Maatregel 2.
De tweede manier om meer �etsers deze route om het centrum heen te

laten nemen is de verkeerslichten op de Prins Bernhardlaan bij het station te
verwijderen en te vervangen door een oversteek met �etsers inde voorrang.

Dit is kiezen voor de �ets. Maar ook kiezen voor het ontlastenvan het
centrum.

Een mogelijk argument tegen deze wijziging is dat de bus dan geen voor-
rang meer heeft. Maar denk dan aan een uitstaphalte direct voor deze �ets-
oversteek, op de plaats waar nu de kiss and ride plaatsen zijn.

Maatregel 3.
De derde maatregel om �etsers te verleiden niet door de Julianastraat te

laten gaan, gaat over grote groepen �etsers van en naar Kerk enZanen.
Voor een ink deel van deze groep is het Raoul Wallenbergplein een hin-

dernis. Een gevaarlijke oversteek.
Jawel, voorrang voor �etsers op het Raoul Wallenbergplein dus.
Hiermee ontstaat een veilige en directe verbinding tussen Kerk en Zanen

en het centrum als alternatief voor de route via het station.Even kort als
via de Julianastraat.

Zolang we �etsen niet zien als een probleem, en de �etser meenemen in de
oplossing, dan komen we een heel eind.

Aan het eind van de raadscommissievergadering bleken de idee•en voor
veranderingen in de Julianastraat nog niet op voldoende steun te kunnen
rekenen. Met name de �nanci•ele onderbouwing was niet voldoende.

Erik Bruijn

Voor een versie van onze inspraakreactie met kaartjes van deverschillende
besproken routes, zie onze website.

Weer meer �etsen op station Alphen aan den Rijn

De Fietsersbond heeft ook dit jaar weer op een mooie herfstdag geteld hoeveel
�etsen er in de onbewaakte �etsenstallingen op station Alphen aan den Rijn
stonden. Het waren er in totaal 2159, en dat was toch weer 130 meer dan de
2029 van vorig jaar. De scores uit 2019 bleven echter nog buiten bereik. Het
gebruik van de trein is namelijk nog altijd niet terug op het niveau van v�o�or
corona.
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Hieronder de resultaten van de laatste jaren voor de vier afzonderlijke
onbewaakte stallingen:

sept. 2019 22.09.2020 5.10.2021 6.10.2022 14.09.2023
Fietsappel 841 624 731 765 822
Achter Fietsappel 563 286 355 463 465
Kerk en Zanen 1 801 338 498 612 678
Kerk en Zanen 2 266 97 116 189 194
Totaal 2.471 1.345 1.700 2.029 2159

Hierbij staan Kerk en Zanen 1 en 2 voor de twee stallingen aan de zijde
van Kerk en Zanen, respectievelijk ten zuidoosten en ten noordwesten van de
Verbinding.

In stalling Kerk en Zanen 1 zijn overigens 602 rekken. Die stalling is dus
weer overvol. In de andere drie stallingen is nog ruimte genoeg. We hebben
in het verleden regelmatig aan de gemeente gevraagd om Kerk enZanen 1 te
vergroten, door er etagerekken (twee lagen met �etsen bovenelkaar) neer te
zetten. De gemeente heeft de laatste jaren verschillende keren uitgesproken
dat dit ook zal gebeuren. In de praktijk gebeurt er echter niets. We zullen
er aandacht voor blijven vragen.

Rapport Fietsenstallingen bij haltes buslijn 470
Alphen aan den Rijn - Schiphol

Dit rapport is tot stand gekomen via een korte maatschappelijke stage-
opdracht (16 uur) van de Fietsersbond afdeling Alphen aan denRijn aan
twee leerlingen van de Groene Hart Top-Mavo te Alphen aan den Rijn.

Doel
Het doel van de opdracht was een inventarisatie van de �etsenstallingen

langs de buslijn 470 station Alphen aan den Rijn - Schiphol en in welke mate
zij worden gebruikt.

Methode van onderzoek
Onderzocht zijn de volgende bushaltes:
- 1. Centrum
- 2. Ziekenhuis (kruising Eisenhowerlaan - Burg.Bruinsslot Singel)
- 3. Herenhof
- 4.1 Woubrugge (kruising Herenweg - Kruisweg, alleen oostzijde)
- 4.2 Woubrugge (kruising Herenweg - Kruisweg, oost- en westzijde samen,

aparte meting)
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Resultaten
In onderstaande tabel vind u de resultaten van het aantal rekken en de

tellingen op werkdag1 en werkdag2, het gemiddelde in de middag (ca. 12:00
uur) en in de avond (ca. 19:30 uur) en de bijbehorende bezettingsgraad.
Tijdstip middag avond middag avond
Halte rekken dag1 dag2 gem dag1 dag2 gem bezetting bezetting
1 64 56 36 46 35 36 36 72% 56%
2 80 72 83 78 34 49 42 98% 53%
3 134(168)* 79 73 76 24 29 27 57% 20%
4.1 14 8 11 10 5 6 6 71% 43%
4.2 52 28 17 54% 33%

Het aantal getelde �etswrakken was 1.
Het aantal �etsen buiten de rekken is ook geteld, maar dat is weinig.
Het aantal met ketting of kabel \aangelijnde" �etsen varieerde van locatie

1-4 als volgt: 15, 16, 27 en 46%.
Conclusie
Bij halte 2. Ziekenhuis is sprake van een kritische situatie, soms een tekort.
De haltes Centrum, Herenhof en Woubrugge voldoen.
* = Er is een onvolkomenheid geconstateerd in deze meetgegevens, maar

dat heeft geen gevolgen voor de conclusie voor deze halte.

Henk van der Zanden.

Fietsverlichtingsactie

Op zaterdag 4 november vindt de jaarlijkse �etsverlichtingsactie plaats. Fiet-
sers kunnen dan op tientallen plaatsen in onze regio hun verlichting gratis
laten controleren, en zo nodig laten repareren.

De dagen worden korter. Steeds vaker heb je je �etsverlichting nodig. Dan
moet die het natuurlijk wel doen. Om daar op een laagdrempelige manier aan
bij te dragen, organiseren we ook dit jaar weer een �etsverlichtingsactie, sa-
men met de rijwielhandelaren en de gemeenten in de regio Holland Rijnland.
Bij de stand van de Fietsersbond aan De Vest in Alphen aan den Rijn en bij
tientallen rijwielhandelaren kun je op zaterdag 4 november je �etsverlichting
laten controleren. Als reparatie nodig is, hoef je alleen voor het gebruikte
materiaal te betalen { geen arbeidsloon dus.

Bij de stand in Alphen graveren we, desgewenst, ook gratis de postcode
in de �ets. Als een �ets wordt gestolen en ergens weer opduikt,kan hij zo
gemakkelijker bij de eigenaar worden terugbezorgd.
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In de week na de actiedag, van 6 t/m 11 november kun je ook nog bij
de deelnemende rijwielhandelaren terecht. Zij geven dan 10%korting op de
totale kosten voor reparatie van de verlichting (materiaal+ arbeidsloon).

De actie sluit aan bij de landelijke campagne onder het mottòAAN in
het donker'. Als je goed zichtbaar bent in het donker, voorkomje niet alleen
ongelukken, maar ook ergernis bij andere weggebruikers. Eneen boete. Het
is de bedoeling dat de politie na de actie gericht gaat controleren op het
voeren van verlichting. De boete voor ontbrekende verlichting op de �ets
bedraagte 60,{, exclusief administratiekosten.

Rudy van Vliet

Overzicht van acties en locaties

Zaterdag 4 november 2023
Controle en reparatie �etsverlichting tegen alleen materiaalkosten
Waar:
� Stand van Fietsersbond op hoek Aarkade-De Vest in Alphen aan den Rijn
(voor de bibliotheek), van 09.30 - 15.30
� De deelnemende rijwielhandelaren
6 tot en met 11 november 2023
Reparatie �etsverlichting met 10% korting
Waar:
� De deelnemende rijwielhandelaren

Deelnemende rijwielhandelaren

Gemeente Alphen aan den Rijn
� Atlas Fietsen, Provinciepassage 59, Alphen aan den Rijn
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� Bakker Fietsen, Bloemhofstraat 43, Alphen aan den Rijn
� Bikeshop-Alphen, Europalaan 10, Alphen aan den Rijn
� Gek van Fietsen, Frederik Hendrikstraat 2, Alphen aan den Rijn
� Van der Louw Tweewielers, Hooftstraat 225, Alphen aan den Rijn
� Fiets-Exclusief, Stationsplein 1, Alphen aan den Rijn
� Bike Totaal Samplonius, Ouvertureweg 141-143, Alphen aan den Rijn
� Stuifzwam Fietsen, Stuifzwam 8-10, Alphen aan den Rijn
� VoorFietsen (mobiele �etsenmaker), voor locatie op 4 november,
zie www.�etsersbond.nl/alphenaandenrijn
� Pro�le Hans Janssen, Dorpsstraat 91, Benthuizen
� Hoogduijn Tweewielers, Burgemeester Colijnstraat 53, Boskoop
� Theo van Zanten Tweewielers, Dorpsstraat 176, Hazerswoude-Dorp
� Bike Totaal Van der Post, Fr. van Eedenplein 4a, Hazerswoude-Rijndijk
Gemeente Kaag en Braassem
� Wallet Tweewielers, Dokter Stapens�eastraat 30, Leimuiden
� De Fietsshop, Meerkreuk 36-40, Oude Wetering
� De Oevers Tweewielers, Centrumoever 17, Roelofarendsveen
Gemeente Nieuwkoop
� Bike Totaal Tweewielerspecialist Borst, Nieuwveenseweg 21, Nieuwkoop
� Jan Wim Kroon Tweewielers, Westkanaalweg 54, Ter Aar
� Van Eijk de Fietsspecialist, Westkanaalweg 107, Ter Aar
� Van Rijn Fietsen, Vrouwenakker 7a, Vrouwenakker

In het persbericht op www.�etsersbond.nl/alphenaandenrijn
vindt u nog meer informatie, over de regels en de boetes, en over de deelne-
mende rijwielhandelaren in andere gemeenten in onze regio.

Rood asfalt / rode coating (vervolg)

In de vorige editie van de PedaalRidder schreven we positiefover een rode
coating, die op het asfalt kan worden gelegd om �etsstroken te markeren op
een weg waar ook auto's mogen rijden. Dit is een alternatief voor rood asfalt.
Het vertrouwde lichtrode asfalt wordt namelijk steeds mindergebruikt, en
het donkerrode asfalt dat daarvoor in de plaats is gekomen, valt niet goed op
tegen het zwarte asfalt van de baan voor auto's.

Een van onze lezers meldde ons (waarvoor dank!) dat hij niet zo enthousi-
ast was over deze coating: het is vaak one�en, met ribbels en groeven, zodat
hij in de praktijk liever op de zwarte autostrook in het midden van de weg
ging rijden. Bij nadere beschouwing herkennen wij dat toch ookwel.

Op het Nieuwveens Jaagpad in Nieuwveen, waar deze coating al in gebruik
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is, blijkt de coating zelfs niet goed te blijven liggen: heleplakken laten los,
en als het asfalt daaronder gaten kent, komen ook die aan de oppervlakte.
Kortom, ideaal is ook dit niet.

Een plak van de coating is losgeraakt op het Nieuwveens Jaagpad..

Ziendeweg (vervolg)

Sinds de vorige Pedaalridder is in mei het collegebesluit bekend gemaakt dat
de Ziendeweg gedeeltelijk wordt afgesloten voor het autoverkeer. Heel goed
nieuws voor (de veiligheid van) alle �etsers.

Daarna is het stil geworden op het gebied van communicatie door de ge-
meente. In september kwam in het nieuws dat de gemeente meer tijd wil
nemen om een goed afgewogen verkeersbesluit te nemen. Te lezen was dat er
een kans is dat automobilisten zich door Zwammerdam gaan persen.

Volgens de Fietsersbond is ruim voldoende onderzoek gedaanmet de proef-
afsluiting in 2022. De e�ecten, ook voor de veronderstelde drukte in Zwam-
merdam zijn destijds al gemeten en beoordeeld.

Goed, het wachten is nu op het voorstel dat in de Alphense gemeenteraad
zal worden besproken. Wij gaan er van uit dat �etsers niet zo lang hoeven
te wachten op een veilige Ziendeweg als dat het heeft geduurdvoor dat de
�etsbrug over het Aarkanaal er ligt. En dat de gemeente deze stap slechts
zet om zich voor te bereiden op de te verwachten bezwaren van Nieuwkoopse
automobilisten.

Erik Bruijn
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Zwammerdam Lindenhovestraat

De Lindenhovestraat is een straat in Zwammerdam die ligt in het verlengde
van de Kortsteekterweg en loopt tot de kruising met de Ziendeweg. Het is
een veel gebruikte �etsroute langs de noordzijde van de OudeRijn tussen
Alphen aan den Rijn en Zwammerdam. Mede vanwege kadeversterkingen
wordt dit wegvak opgeknapt. Het proces van ontwerp en inspraak heeft een
lange geschiedenis inmiddels, maar nu is begin oktober een informatieavond
georganiseerd door de gemeente met het voorlopige ontwerp.

De Lindenhovestraat is, en blijft, een 30 km/u gebied. Verkeerstellingen
lieten zien dat bijna 40% van het verkeer �etsers zijn. De overige 60% zijn
circa 1000 motorvoertuigen per dag, waaronder ook zwaar (landbouw)verkeer.
Snelheidsmetingen hebben laten zien dat de gemiddelde snelheid van het au-
toverkeer in de Lindenhovestraat rond de 45 km/u ligt. Inderdaad, 1.5 keer
zoveel als 30 km/u.

Afsluiting van de Ziendeweg voor doorgaand autoverkeer zal voor de Lin-
denhovestraat een toename betekenen met automobilisten die denken dat de
route via Kortsteekterweg en Treinweg sneller is dan via de Provinciale weg
naar Nieuwkoop.

Belangrijk uitgangspunt van het ontwerp van de reconstructie was de vei-
ligheid van �etsers. En 30 km/u. Daarnaast zijn verkeersdrempels vanwege
trillingen in de niet-onderheide huizen ongewenst.

De Fietsersbond heeft tijdens de informatieavond aangedrongen op extra
maatregelen om de snelheid in de straat te verlagen.

Daarnaast waren wij verbaasd dat in het ontwerp harde, rechtestoepran-
den zijn getekend. Dit terwijl gewaarschuwd wordt dat �etsersmogelijk in de
knel komen bij zwaar verkeer en (dan) de stoep op zouden kunnen schieten.
Om dit laatste te voorkomen moeten �etsers dus kiezen tussenvallen, een
noodstop maken of een krom wiel riskeren. Wij hebben gepleit voor reeds
ruim toegepaste schuine stoepranden die in vaktermen `vergevingsgezind' he-
ten en de veiligheid voor �etsers verbeteren. Maar of de gemeente open staat
voor deze �etsvriendelijke randen zullen we zien.

Tot slot hebben we het voorstel geopperd voor een tijdelijkeafsluiting voor
zwaar vracht- en landbouwverkeer gedurende de schoolspits.Het zou mooi
zijn als kinderen op de �ets naar en van school niet de weg hoeven te delen
met de steeds zwaarder en breder wordende landbouwvoertuigen!

We hopen onze opmerkingen en suggesties terug te zien in het de�nitieve
ontwerp en uiteindelijk in een opgeknapte Lindenhovestraat.

Erik Bruijn
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Onfortuinlijk

Aan het einde van een mooie dag rijd ik met de auto over de bochtige en
smalle weg langs de Meije naar Zwammerdam.

Ik rijd voorzichtig en weet dat er allerlei verkeer op deze landelijke kron-
kelweg rijdt met ook veel �etsers.

Maar toch, ik rijd een man en vrouw op een e-bike tegemoet. De vrouw
ben ik gepasseerd maar de oudere man is afgeleid door de schoonheid van
deze kronkelweg. De man merkt mij op en schrikt van mij als tegenligger
en begint heftig de slingeren en is zijn evenwicht kwijt. Naast mijn auto
aangekomen rijdt hij rechts het 2m hoge talud af. Ik stop ietsverder, waar
mogelijk op de smalle weg, en loop terug om de man te zoeken en ja hoor daar
lag hij 2 meter dieper in de moddersloot te spartelen met de zware e-bike er
bovenop. Zijn vrouw is niets vermoedend doorgereden. Eerstgevraagd of de
man geen letsel had en of hij alles nog wist. . . 75 jaar dus, gelukkig zag dat er
goed uit. De zware e-bike van hem afgehaald en het talud opgetrokken. En
met wat hulp de man uit de sloot geholpen die behoedzaam zijn schoenen uit
de modder trok. Gelukkig eenmaal op het droge was ook alles inorde. Met
wat droge kleren aan, de andere stonken van de modder, zelfs het kroos zat
in zijn oren, kon hij samen met zijn vrouw zijn weg gelukkig weer vervolgen,
wel zonder helm die lag thuis. . .

Gelukkig goed afgelopen maar het gaf mij te denken dat met hetouder
worden het reactievermogen en evenwicht soms toch wat afnemen.

Ton Overtoom

Digitale PedaalRidder

Op onze website www.�etsersbond.nl/alphenaandenrijn
is de PedaalRidder in digitale vorm te vinden, met uiteraardalle foto's in
kleur. Mocht u voldoende hebben aan de digitale versie, laathet ons weten
op alphenaandenrijn@�etsersbond.nl. Dan sturen we u een email, zodra de
nieuwste editie online staat. Dat is doorgaans een week eerder dan dat het
gedrukte exemplaar wordt bezorgd.

Reconstructie Watergang Oude Wetering

Bewoners van de Watergang Oude Wetering en aangrenzende wijken, heb-
ben van de Clustermanager Beheer en Projecten van de gemeenteKaag en
Braassem d.d. 28 september 2023 een brief ontvangen over groot onderhoud
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aan de Watergang (2e kwartaal 2024). En kunnen hierop voor 15oktober
reageren.
Uitgangspunt voor het project is:
� Inrichting zoveel mogelijk conform CROW richtlijnen, duurzaam veilig 30
km per uur.
� De huidige verkeersremmers (plateaus, drempels en versmallingen) blijven
aanwezig.
� Vergroening van de Watergang.

Om ruimte te krijgen voor vergroening willen ze de weg (ongeveer 7 m
breed) iets smaller maken.

In de brief worden de inwoners opgeroepen hun mening te gevenover de
huidige en de nieuwe inrichting van de weg en de invulling vanhet nieuwe
groen. Enkele inwoners vroegen onze mening over de nieuwe inrichtingsplan-
nen. Die hebben we gegeven na een uitgebreide schouw en een aantal tellingen
van de verkeersintensiteit. Daarna waren we zo vrij onze suggesties vanuit
Fietsersbond Kaag en Braasem ook zelf aan de gemeente te sturen.

Die hebben we hier samengevat:
Om alle �etsers (alleen, met zijn tween, op driewiel�etsen, een ouder met

een kind ernaast, groepen schoolgaande jeugd, bak�etsen enook berijders
van scootmobielen) veilig en comfortabel te laten rijden:

1. Aan beide zijden van de Watergang een brede �etsstrook van 2meter
breed.

\Sommige weginrichtingen met �etsstroken geven slechts schijnveilig-
heid" zagen we in de discussienotitie �ets en kantstroken van CROW-
�etsberaad 2014.

Maar in de CROW- aanbevelingen van 2015 zien we een inrichtingdie
ons goed toepasbaar lijkt op De Watergang. Zie hieronder:
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Onderstaande indeling zou dus op de Watergang kunnen.

2. Het is dan wel wenselijk dat een groot deel van de Watergang parkeervrij
gemaakt wordt.

3. Voor �etsers (met name met kinderen voor- en achterop en de�etsers van
Fietsmaatjes) de verkeersdrempels vriendelijker maken. Aan de uiterste
zijden lager en glooiend.

4. Een �etsdoorsteek in de versmalling/groenvoorziening Watergang-Dotter-
bloem-Alkemadelaan.

5. Aanpassing van het verplichte smalle �etspaadje bij de Dotterbloem.

6. De Watergang valt met al zijn bomen al onder de groenste wegen van
Kaag en Braassem. Hier krampachtig een klein beetje groen bij maken
gaat mogelijk ten koste van de verkeersveiligheid en van de uitvoering
van onze genoemde verbeteringssuggesties.

7. Als we de Watergang veilig en comfortabel maken voor �etsers, gaan er
mogelijk ook meer mensen �etsen en voldoen we aan de opdrachtvan
de landelijke overheid `Kort ritje/ Da's zo ge�etst." Goed voor je lijf, je
portemonnee en de natuur. En geeft de overheid ook nog subsidie.

Cor van Zeil
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Zwart

Ziet u ook zoveel zwart? (niet?)
Vanuit mijn tuin keek ik naar passerende �etsers. Dertien kwamen er

langs. 9 daarvan hadden een zwarte jas aan. 8 hadden zwarte schoenen. En
het merendeel droeg een zwarte of donkergekleurde broek. Bij alle 5 �etsers
die een helm droegen was de kleur daarvan zwart. Toen ik boodschappen ging
doen telde ik bij de supermarkt en bij de bushalte 100 �etsen.55 daarvan
waren zwart. Bij de �etsenmaker zag ik dat op een enkele uitzondering na alle
uitgestalde nieuwe �etsen zwart waren. Toen ik thuis op google �etstassen
intikte zag ik dat de helft van de afgebeelde tassen zwart was.

Ongemerkt rijdt u straks in volledig zwarte kleding met een zwarte helm op
een zwarte �ets met zwarte tassen over de weg en ziet een andere weggebruiker
- bij donkere dagen of met half dichtgeknepen ogen vanwege een laagstaande
zon - al dat zwartzwartzwartzwart niet. Of zie ik het te zwart?

Ik zie u graag.

Cor

Fietsersbond Kaag en Braassem en de nieuwe LIOR

Deze zomer waren we voor een overleg over het �etsbeleid op het gemeentehuis
van Kaag en Braassem.

Tegen het einde van het gesprek nodigde wethouder Kistemakerons uit
binnen 2 maanden voorstellen in te leveren voor de nieuwe LIOR. Die uitno-
diging hebben we aanvaard en we zijn aan de slag gegaan.

De nieuwe LIOR. De wat?
In de gemeente vinden allerlei ruimtelijke ontwikkelingen plaats, van grote

uitbreidingslocaties voor woningbouw, integrale reconstructies van wegen met
vervanging van riolering tot klein onderhoud aan plantvakken. Soms is de
gemeente zelf de initiatiefnemer en uitvoerder, maar veel vaker is de gemeente
opdrachtgever en ligt de uitvoering bij ontwikkelaars, aannemers en andere
contractpartners. Op al deze initiatieven die plaatsvinden in de openbare
ruimte is de LIOR (Leidraad Inrichting Openbare Ruimte) vantoepassing.

Onze voorstellen betre�en wijzigingen en aanvullingen op dehuidige LIOR
van 24 november 2020. Ons uitgangspunt is: Veilig en comfortabel �etsen
in Kaag en Braassem. We hebben hiervoor gebruik gemaakt van diverse
CROW�etsberaad-publicaties.
Een opsomming van onze suggesties:
� Zorg dat smeltwater in de winter goed kan wegstromen van het �etspad om
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gladheid bij opvriezen te voorkomen.
� Weginrichting dient conform de recentste CROW-richtlijnen.
� Ook rekening houden met driewiel duo-�etsen, elektrische rolstoelen en
scootmobielen.
� Bij wegversmallingen voor �etsers tenminste 1,50 meter breedte aanhou-
den.
� Zorg ook voor goede �ets-parkeerplekken. De tabel over de acceptabele
loopafstanden uitbreiden met kolommen voor mensen die met de �ets reizen.
� Voor �etsers is de ondergrens voor boogstralen 5 meter. Dus geen haakse
bochten meer.
� Minimale breedte van het (�e�enrichting)�etspad is 2,30 meter (10% breder
�etspad geeft 13% minder ongevallen)
� Aanbeveling �etsstroken 2,30 meter, minimaal 1,70 meter.
� Op �etspaden een ononderbroken kantmarkering aanbrengen met een breedte
van 0,05 meter op 0,10 tot max 0,02 meter van de rand van de weg.
� Op 2-richting �etspaden een as-markering aanbrengen. Retro-reectieve
markering toepassen. Fietspaden hebben vergevingsgezinde bermen. Dus
met naastgelegen weg of berm geen hoogteverschil, of lage afgeschuinde ran-
den en een obstakelvrije zone van minimaal 0,30 meter
� Geen �etspalen (of hekjes) op de �etspaden. En als het echt niet anders
kan Inleidende markering van 10 tot 15m in retro-reecterend wit, en ruime
ribbelmarkering tot 76 cm breed ter hoogte van de paal. Doorrijbreedte mi-
nimaal 1,60 m.
� Geen palen op het natuurlijke rijspoor.
� Paal goed verlicht, 16cm breed, 75-100 cm hoog en energie-absorberend.
� Geen andere verstoringen in de buurt van de paal.
� Als er ter versteviging van de berm grasbetontegels langs (�ets)wegen wor-
den gelegd, dan uitsluitend met de ribbels haaks op de rijrichting (zo tevens
snelheidsremmer) en met een goede fundering zodat er niet naverloop van
tijd een gevaarlijke kier ontstaat voor �etsers.
� Geen varkensruggen, schriktegels of andere obstakels plaatsen vlak naast
de weg.
� Al het straatmeubilair minstens 30 cm van de rand van de weg
� Wij zien de voordelen van de `�etsnietjes' als �etsenstalling vanwege de
goede aanbindmogelijkheid en het feit dat ze geschikt zijn voor bijna alle
types �etsen.

We hopen dat bovenstaande suggesties een plek krijgen in de nieuwe LIOR
van 2024.

Cor van Zeil
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Tussenstand verkiezing Fietsgemeente 2024

Momenteel loopt de verkiezing van de Fietsgemeente 2024. Voor de verkiezing
2022 was de score in ons gebied als volgt:

187 Juryleden gaven hun oordeel over Alphen aan den Rijn als �etsstad.
79 Juryleden gaven hun oordeel over Nieuwkoop.
69 Juryleden gaven hun oordeel over Kaag en Braassem.

Dit jaar is een poging gedaan om extra promotie te verzorgen en meer jury-
leden te verkrijgen. Ook de gemeente Alphen heeft haar best gedaan. Dat is
goed terug te vinden in de stand tot nu toe (de startdatum was 17 augustus):

316 Alphen aan den Rijn
49 Nieuwkoop
37 Kaag en Braassem

Waarom deze verkiezing? De Fietsersbond vindt dat elke �etser zich
onbezorgd door stad en land moet kunnen bewegen. Zonder zichdruk te
hoeven maken over hun veiligheid, drukte op �etspaden, landbouwverkeer,
onvoldoende �etsenstallingen of �les voor verkeerslichten in de ochtendspits.
Om het �etsklimaat in alle gemeenten te verbeteren, vragen wij iedere twee
jaar de mening van �etsers, ofwel onze duizenden juryleden.De mening
van �etsers, wordt gecombineerd met objectieve data uit onder andere de
Fietsersbond Routeplanner en voorrangsregels op rotondes.

Er kan nog worden meegedaan tot 12 november 2023, dus zet hem op en
zegt het voort!

Henk van der Zanden
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Door weer en wind:
Ping, Ping, Ping, Tuut, Tuut, Tuut !

Het is 's morgens druk op het �etspad. Ik rij ��n de stroom
en m�et de stroom forenzen en scholieren mee. Dus niet al
te hard. Maar het gevolg is dat ik, net als de rest, heel veel
ingehaald word door snellere (elektrische) �etsers en scooters.

De �etsers `pingen' wat af. En de scooters `tuten' wat af. Dat̀ping, ping,
ping' en `tuut, tuut, tuut' wordt de laatste tijd irritant. He t is het ongeduld
van deze `pingende'en `tuterende' �etspad gebruikers. Waardoor het geluid
van de `ping, ping' en `tuut, tuut' een ongeduldig en irritant karakter krijgt.

Ik vraag mij al geruime tijd af, kan dit niet vriendelijker?
Sowieso natuurlijk �e�en `ping' en �e�en `tuut' en niet enkele malen (snel)

achter elkaar.
Of zijn er leukere geluiden te verzinnen?
Een grote `ding, dong' bel vind ik al beter klinken. Zit helaas niet stan-

daard op een nieuwe �ets. Te duur en prijsverhogend voor de aanschaf van
de �ets?

Een grote `ding, dong' bel voor race�etsen is een te zwaar object? Scheelt
zomaar 0,001 km/uur in snelheid?

Van de scooters is de `tuut, tuut' een elektrisch artikel watvervangen kan
worden door elk willekeurig geluid. Net als de ringtones van jemobiel. En
hiermee kan iedereen helemaal los gaan. Een leuk melodietje. Of een sample
van je favoriete muziek (samples van bestaande muziek zitten dan wel weer
vaak auteursrechten op).

Dan maar een vriendelijke vrouwenstem? \Goeje smorgens, mag ik er �
langs?" En als je ingehaald bent weer een leuk melodietje of wederom de
vriendelijke vrouwenstem: \Bedankt he!" Of \Mag ik er � langs?" en \Fijne
dag nog!"

Dan is je dag toch helemaal goed. Zowel van de `inhaler' als ook van de
`ingehaalde'.

En het wordt sowieso een vrolijke(re) boel op de al zo drukke �etspaden.
Maar ja, dat zal wel niet door de `tuut tuut' scooter-ambtenaar goedge-

keurd worden.
Die heeft de slogan; \We maken het makkelijker, maar niet leuker."
Altijd wat in Nederland.

Sjonnie.
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